
P R O T O K Ó Ł  NR  7/2016 

z  obrad XVII sesji VII kadencji Rady Gminy Kluczewsko 

odbytej w dniu  29 listopada 2016 roku  

w sali nr 21 budynku Urzędu Gminy  w Kluczewsku  

 

 Obrady XVII sesji Rady Gminy Kluczewsko rozpoczęły się o godzinie 10
00

. Na sesji obecni 

radni wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokółu, Wójt  - Rafał Pałka, Sekretarz 

Gminy – Andrzej Jaśkiewicz, Skarbnik Gminy- Aleksandra Kuzdak, Dyrektor KUZG – Krzysztof 

Ławiński, Kierownik GOZ – Piotr Niewęgłowski,  Dyrektorzy szkół z terenu Gminy, sołtysi wg. 

listy obecności stanowiącej załącznik nr 2 do protokółu. 

 Przewodniczący Rady – Mateusz Strychalski, który po powitaniu  zebranych zaproponował  

przyjęcie następującego porządku obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy o podjętych działaniach od ostatniej sesji Rady Gminy. 

6. Przedstawienie projektów uchwał w następujących sprawach: 

 uchwalenia Statutu Gminy Kluczewsko  

 obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa do obliczenia podatku rolnego na 

rok podatkowy 2017 na obszarze Gminy Kluczewsko,  

 podatku od nieruchomości na rok 2017, 

 zmian w budżecie gminy na 2016 rok. 

7. Dyskusja. 

8. Podjęcie uchwał w sprawach wymienionych w punkcie 6 porządku obrad. 

9. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski. 

10. Zakończenie sesji. 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Pan Mateusz Strychalski. 

Ad. 2. Przewodniczący stwierdził quorum obrad XVII sesji Rady Gminy, obecnych 15 radnych.  

Ad. 3. Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie.   

Ad. 4. Protokół  z poprzedniej XVI sesji Rady Gminy był wyłożony do wglądu, nie zostały 

zgłoszone żadne uwagi. W związku z powyższym przyjęcie protokołu zostało poddane pod 

głosowanie. Protokół został zatwierdzony  jednogłośnie, bez poprawek. 

Ad. 5. Przewodniczący udzielił głosu Wójtowi Gminy, który przedstawił  informację z działalności 

od ostatniej sesji Rady Gminy, która odbyła się w dniu  29 września 2016 roku (załącznik nr 3). 

Ad.6. a) Przewodniczący udzielił głosu Pani Bożenie Ławińskiej – Przewodniczącej Komisji 

Doraźnej, która  przedstawiła projekt uchwały w sprawie Statutu Gminy Kluczewsko (załącznik Nr 

4). Komisja została powołana uchwałą Rady Gminy Nr V/9.2015 w dniu 31.03.2015 roku. Obecnie 

obowiązujący statut uchwalony został w 2003 roku. Opracowanie nowego statutu wynikało z 

licznych zmian przepisów prawa, które należało dostosować do obecnie obowiązujących. Komisja 

odbyła 3 posiedzenia, w których uczestniczyli oprócz 3 osobowej komisji statutowej: Wójt, 

Sekretarz oraz Radca Prawny. W projekcie statutu ujęto wszystkie wymagane prawem zapisy 

dostosowane do potrzeb naszej gminy. Przygotowany projekt został przekazany wszystkim radnym 

pod obrady komisji w dniu 25 listopada, celem zapoznania i zgłoszenie ewentualnych uwag. Na 

posiedzeniach zostały zgłoszone przez radnych propozycje uwag, które zostały uwzględnione i w 

takiej wersji zostaje dziś przekazany pod głosowanie.  

b) Przewodniczący udzielił głosu Sekretarzowi Gminy, który przedstawił projekty uchwał w 

następujących sprawach:  

Obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa do obliczenia podatku rolnego na 

rok podatkowy 2017 na obszarze Gminy Kluczewsko. W związku z komunikatem Prezesa 

Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 18 października 2016 roku w sprawie średniej ceny skupu 



żyta za okres jedenastu kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok 

podatkowy  2017 roku, która wynosi 52,44 zł za 1 dt. Wójt Gminy proponuje obniżyć tę cenę do 

kwoty 50,00zł za 1 dt żyta i kwota ta będzie stanowiła podstawę do ustalenia podatku rolnego na 

rok 2017. Zgodnie z art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 15 listopada 1984 roku o podatku rolnym Rada 

Gminy jest upoważniona do obniżenia ceny skupu przyjmowanej jako podstawę obliczenia podatku 

rolnego na obszarze gminy. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Świętokrzyską 

Izbę Rolniczą w Kielcach pismem z dnia 16 listopada 2015 roku Znak: ŚIR- K/031/47/15. 

c)  Podatku od nieruchomości na rok 2017. Na podstawie art. 5 ust. 1 ustawy z dnia 12 stycznia  

1991 roku o podatkach i opłatach lokalnych Rada Gminy określa wysokość stawek podatku od 

nieruchomości. Wysokość tego podatku nie może przekroczyć  rocznie górnych granic kwotowych 

stawek podatków i opłat lokalnych w 2017 roku ustalona przez Ministra Finansów na podstawie 

upoważnienia zawartego w art. 20 ust. 2 tej ustawy. Zgodnie z Komunikatem Prezesa Głównego 

Urzędu Statystycznego z dnia 14 lipca 2016 roku w sprawie wskaźnika cen towarów i usług 

konsumpcyjnych w I półroczu 2016 roku ustalono, że ceny towarów i usług konsumpcyjnych w I 

półroczu 2016 roku w stosunku do I półrocza 2015 roku obniżyły się o 0,9 %. Górne granice stawek 

podatku od nieruchomości na 2017 rok zostały ustalone przez obniżenie obowiązujących w 2016 

roku stawek podatkowych wskaźnikiem 0,9 % i obwieszczone przez Ministra Finansów w 

Dzienniku Urzędowym Monitor Polski poz. 779. Proponuje się aby w Gminie Kluczewsko na rok 

podatkowy 2017 pozostawić wysokość stawek podatkowych na poziomie stawek obowiązujących 

w roku 2016, ponieważ kształtują się one na poziomie około 50% obowiązujących górnych stawek 

podatków i opłat lokalnych, z wyjątkiem podatku od gruntów pod wodami powierzchniowymi 

stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi gdzie proponuje się wysokość podatku na 

kwotę 4,50 zł od 1 ha powierzchni.  

d)  Przewodniczący Rady  udzielił głosu Pani Skarbnik, która przedstawiła projekt uchwały w 

sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok. Proponowane zmiany nie ulegają zwiększeniu 

dochodów i wydatków lecz przesunięć między działami.  

Ad. 7. W dyskusji jako pierwsza głos zabrała - Przewodnicząca Komisji Finansów – Bożena 

Ławińska, która przedstawiła stanowisko komisji wypracowane na posiedzeniu w dniu 25.11.br. 

Komisja z zadowoleniem opiniuje propozycję uchwały w sprawie podatku od nieruchomości, które 

stawki nie wzrastają, a w przypadku powierzchni pod wodami zostają obniżone.  Komisja 

pozytywnie opiniuje obniżenie ceny żyta, która jest podstawą do naliczania podatku rolnego. Tak 

więc podatki i opłaty w 2017 roku nie wzrosną. Komisja nie wnosi żadnych uwag do projektów 

uchwał będących tematem obrad dzisiejszej sesji. 

- Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty Piotr Barański. Komisja pozytywnie 

opiniuje wszystkie projekty uchwał będące tematem obrad sesji. Zgłoszone na posiedzeniu uwagi 

do projektu statutu zostały uwzględnione.  

- Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Rolnictwa Eugeniusz Lipiński. Komisja nie wnosi 

żadnych uwag do projektów uchwał i opiniuje je pozytywnie. 

- Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Karol Glanda. Komisja pozytywnie 

opiniuje projekty uchwał. Komisja z zadowoleniem przyjęła propozycję nie podwyższania stawek 

opłat podatkowych. Komisja pozytywnie opiniuje obniżkę ceny żyta, według której naliczany jest 

podatek rolny, w związku z powyższym decyzja taka nie obciąży finansowo mieszkańców gminy.  

 Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę. Przewodniczący zachęcił, aby w czasie 

przerwy zapoznać się ze stroikami świątecznymi wykonanymi przez uczniów ze szkoły w 

Dobromierzu i ewentualnym ich zakupem. Stroiki znajdują się w pokoju Przewodniczącego Rady. 

 Po 10 minutach wznowiono obrady.   

Ad. 8. Rada przystąpiła do głosowania: 

a) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Kluczewsko - udział 

wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała nr XVII/41/2016 i stanowi załącznik nr 5.   



b) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej 

jako podstawa do obliczenia podatku rolnego na rok podatkowy 2017 na obszarze Gminy 

Kluczewsko - udział wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała nr XVII/42/2016 i stanowi załącznik nr 6.   

c) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie podatku od nieruchomości na rok 2017 - udział 

wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała nr XVII/43/2016 i stanowi załącznik nr 7.   

d) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok  – udział 

wzięło 15 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała nr XVII/44/2016 i stanowi załącznik nr 8.  

Ad. 9. W interpelacjach zapytaniach  i wolnych wnioskach głos zabrali: 

 Przewodniczący Rady zachęcił zebranych do udziału w kiermaszu stroików świątecznych.  

- Radny Łoszek, zwrócił się do Wójta z zapytaniem, że wcześniej sołtysi zwracali się do Wójta o 

zwiększenie prowizji od poboru opłaty za śmieci. Czy w związku z tym, że przetarg na odbiór 

śmieci został rozstrzygnięty za niższą cenę to będzie można przychylić się do prośby sołtysów.   

- Radny Lipiński zapytał do kogo zgłaszać szkody wyrządzone przez bobry.  

- Do przedstawionych wypowiedzi ustosunkował się Wójt Gminy. W sprawie szkód wyrządzanych 

przez bobry opracujemy pismo i przekażemy je do sołtysów, gdzie można zgłaszać szkody. Co do 

przetargu na odbiór śmieci Wójt wyjaśnił, że obecnie odbierająca firma TAMAX z Sędziszowa w 

trakcie przetargu przegrała z firmą MPGKiM z Włoszczowy ponieważ zaoferowała wyższą cenę. 

W związku z powyższym od nowego roku zmieni się odbiorca śmieci. Odbiór śmieci będzie za 

niższą kwotę niż gmina zakładała, ale oszczędności z tego tytułu nie będzie ponieważ mieszkańcy 

zmieniają deklaracje na śmieci z niesegregowanych na segregowane, więc i wpływy z tego tytułu są 

niższe. Jeżeli zwiększymy teraz prowizje dla sołtysów będą musiały wzrosnąć opłaty dla 

mieszkańców za odbiór śmieci. Wójt rozważy jednak inne rozwiązanie wynagrodzenia dla 

sołtysów.  

- Dyrektor KUZG dodał, że nie powinno się nic zmienić w sprawie odbioru śmieci. Każda posesja 

będzie wyposażona w pojemnik (kontener) oraz worki do segregacji. W wyniku negocjacji 

pomiędzy TAMAX a MPGKiM kosze pozostaną na posesjach te same, ponieważ  firma Tamax 

odsprzeda  je firmie przejmującej odbiór śmieci.  

- Radny Lipiński złożył podziękowanie dla Wójta, że  dziury w asfalcie zostały załatane. 

 

Ad. 10. W związku z wyczerpaniem tematów Przewodniczący Rady ogłosił zakończenie sesji w 

dniu 29 listopada 2016 roku. Zakończenie nastąpiło o godzinie 11
10

.  

 

 

PROTOKÓLANT:         PRZEWODNICZĄCY RADY: 

 

 

 

 

 

 

 


